
Protokół Nr VIII/2024

z sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 31 października 2024 roku

Rozpoczęcie:  godz. 14:00

Zakończenie: godz. 14:55

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Marcin  Perzyński otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając formułę: „Otwieram VIII sesję Rady Miejskiej w Żarowie”. Przywitał wszystkich

zebranych,  a  następnie stwierdził  kworum i prawomocność obrad na podstawie listy  obecności,

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

           Załącznik nr 1

Na ustawową liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 15 radnych, co

stanowi kworum do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

W sesji uczestniczyli Burmistrz Miasta Żarów  Przemysław Sikora, Sekretarz Sylwia Pawlik oraz

Skarbnik Gminy Renata Dawlewicz. 

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  porządek  obrad  otrzymali  radni  w materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

                                                                                                                                        Załącznik nr 2

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie? 

Pytań do porządku obrad nie było,  więc  Przewodniczący Rady powiedział,  że porządek obrad

pozostaje bez zmian.

Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1. wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2024 rok. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 3

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Budżetu i Gospodarki i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Skarbnik Renata Dawlewicz powiedziała, że przedstawiony projekt uchwały zmieniającej budżet

br. zawiera zmniejszenie dochodów i wydatków o tą samą kwotę i jest to kwota około 934000 zł. Te
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zmiany nie wpływają na wynik budżetu gminy. Najistotniejsze zmiany przedstawione w projekcie

tej  uchwały  dotyczą  m.  in.  zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą  „Budowa  i  modernizacja

infrastruktury  wodno-kanalizacyjnej  w  gminie  Żarów”.  Jest  to  zadanie  dofinansowywane  z

Rządowego Funduszu Polski Ład Programu Inwestycji Strategicznych na poziomie 95% kosztów

kwalifikowanych.  Na wniosek wykonawcy prac Zakładu Wodociągów i  Kanalizacji  w Żarowie,

który  zawnioskował  o  zmianę  harmonogramu  prac  do  podpisanej  umowy,  przesuwamy  plan

dochodów w kwocie 1000200 zł i plan wydatków w tej samej kwocie z roku 20024 na rok przyszły

2025.  Pozostałe  zmiany najistotniejsze dotyczą urealnienia  dochodów bieżących w budżecie  po

analizie wykonania planów budżetowych za trzy kwartały.  Zwiększamy m. in. plan dochodów z

tytułu podatku od nieruchomości od osób fizycznych, jak i dochody z tytułu wpływów z opłat za

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Dokonujemy także wielu zmian w obrębie zadań

bieżących  dotyczących  wydatkowania  środków  z  funduszu  sołeckiego.  Pozostałe  zmiany  są

szczegółowo omówione w uzasadnieniu do uchwały.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady i przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2024 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 4

Przedmiotowa uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  gminy Żarów na 2024 rok

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 5

Uchwała nr VIII/38/2024

Pkt 2.  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Żarów.  Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 6

Przewodniczący  Rady otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Budżetu i Gospodarki i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.
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Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 7

Przedmiotowa uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  gminy Żarów na 2024 rok

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 8

Uchwała nr VIII/39/2024

Pkt  3. przyjęcia  „Programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci  i  młodzieży  szkół

podstawowych z terenu Gminy Żarów”. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 9

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej i zapytał,

czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Sekretarz  Sylwia  Pawlik powiedziała,  że  wyrazili  państwo radni  wolę,  aby podjąć  uchwałę  o

stypendiach  dla  uzdolnionej  młodzieży.  Ustawa  wymaga  od  nas  najpierw  podjęcia  programu

wspierania edukacji zdolnych dzieci i młodzieży, żeby dopiero na podstawie tego programu podjąć

uchwałę  o  stypendiach,  która  skonkretyzuje  zasady  itd.  Kolejna uchwała,  to  jest  uchwała  o

stypendiach i chodzi o to, aby wspierać naszą zdolną młodzież od szkoły podstawowej z podziałem

na klasy, czyli od klasy czwartej do ósmej, jak również dzieci, które uzyskają bardzo dobre wyniki,

czyli  ponad  80%  na  egzaminach.  Uchwała  jest  konsultowana  z  dyrektorami  szkół,  którzy

zaproponowali  średnie,  które powinny dzieci uzyskiwać.  Pierwsze stypendia,  będą przyznane w

czerwcu 2025  r.  Natomiast ci  uczniowie,  którzy już nie będą uczniami,  tylko absolwentami i  o

wynikach egzaminów dowiadują się później, będą zaproszeni do Pana Burmistrza. 

Radny Tomasz Nycz podziękował,  że takie  kroki  są  wprowadzane do naszej  gminy,  ponieważ

stajemy  się  gminą  rozwojową,  a  sam statut  miasta  jest  umacniany  takimi  działaniami,  dlatego

osobiście bardzo dziękuję, w imieniu całej społeczności. 

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej Agnieszka Proniewicz powiedziała,
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że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przyjęcia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół podstawowych z

terenu  Gminy  Żarów”,  została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 10

Przedmiotowa uchwała w sprawie przyjęcia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i

młodzieży  szkół  podstawowych  z  terenu  Gminy  Żarów”, stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 11

Uchwała nr VIII/40/2024

Pkt  4. zasad  i  trybu  przyznawania  stypendiów  za  wyniki  w  nauce  dla  uczniów  szkół

podstawowych. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 12

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas  Komisji  ds.  Oświaty  i  Pomocy  Społecznej  oraz

Komisji ds. Budżetu i Gospodarki i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu

uchwały?

Radny Waldemar Ganczarek zapytał, czy mamy policzone jakiego rzędu pieniądze musielibyśmy

przekazać na ten cel? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że patrząc na wyniki w nauce za zeszły rok szkolny

byłoby to około 30 000 zł.  

Przewodniczący  Rady dodał,  że  ma  mieć  to  charakter  motywujący  dzieci  do  większego

zaangażowania się naukę i w momencie, kiedy będzie ich więcej niż przewidujemy, to myślę, że

środki się znajdą. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, oczywiście.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej Agnieszka Proniewicz powiedziała,

że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji ds.  Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

4



wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zasad  i  trybu  przyznawania  stypendiów za  wyniki  w nauce  dla  uczniów szkół  podstawowych,

została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 13

Przedmiotowa uchwała w sprawie  zasad i trybu przyznawania stypendiów za wyniki w nauce dla

uczniów szkół podstawowych, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 14

Uchwała nr VIII/41/2024

Pkt 5. przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Żarów. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 15

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Ochrony Środowiska i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że plan ogólny jest dokumentem, którego wymaga od

gminy ustawa o gospodarce przestrzennej. Jest to nowy dokument, którego do tej pory nie było. Do

tej pory było studium uwarunkowań i zabudowy, ten dokument przestaje istnieć, w jego miejsce

wchodzi  plan  ogólny,  dlatego  ta  uchwała  musi  zostać  podjęta  w  tej  sytuacji  jak  najszybciej,

ponieważ państwo też dofinansowuje gminy w realizacji tego dokumentu i która gmina szybciej

przyjmie  uchwałę  i  przystąpi  do  tego  planu,  to  tym szybciej  otrzyma  zwrot  środków  za  jego

przygotowanie. Chcielibyśmy być jedną z pierwszych gmin w Polsce, które ten plan przygotują,

żeby jak najszybciej otrzymać zwrot środków, ponieważ dokument jest wymagany ustawą i bez

niego nie moglibyśmy funkcjonować w przyszłości.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Żarów, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 16

Przedmiotowa uchwała w sprawie  przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Żarów,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Załącznik nr 17

Uchwała nr VIII/42/2024

Pkt 6.  przejęcia przez Gminę Żarów zadań Powiatu Świdnickiego. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 18

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Budżetu i Gospodarki oraz Komisji ds.

Ochrony Środowiska i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że taką uchwałę podejmowaliśmy na ostatniej sesji, ale

musimy podjąć ją kolejny raz, ponieważ w miejscowości Buków, po konsultacji z mieszkańcami

zapadła decyzja, żeby realizować chodnik przy innej drodze Powiatowej, więc dopisany jest jeszcze

jeden numer drogi  Powiatowej,  aby móc w porozumieniu z Powiatem ten chodnik przy drodze

wykonać, więc potrzebne jest przyjęcie takiej uchwały. 

Radny Waldemar Ganczarek powiedział, że pierwotnie miało być na ulicy Lipowej, a tera będzie

robiony chodnik na ulicy Spokojnej.

Radny Roman Konieczny dopytać o dofinansowaniu,  bo na komisji  budżetu rozmawialiśmy o

tym, że w uzasadnieniu  zamiast 105 000 zł, powinno być zapisane 135 000 zł?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że tak.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i  zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przejęcia przez Gminę Żarów zadań Powiatu Świdnickiego, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 19

Przedmiotowa uchwała  w sprawie  przejęcia  przez  Gminę  Żarów zadań  Powiatu  Świdnickiego,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 20

Uchwała nr VIII/43/2024

Pkt 7. zmiany Uchwały Nr XXXVIII/299/2022 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 27 stycznia 2022

6



r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt i wydłużony pobyt dziecka w Żłobku Miejskim

"Bajkowa Kraina" w Żarowie, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku

Miejskim "Bajkowa Kraina" w Żarowie oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia

od ponoszonych opłat. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 21

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas  wspólnego  posiedzenia  Komisji  ds. Budżetu  i

Gospodarki oraz Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej i zapytał, czy radni mają pytania do

przedmiotowego projektu uchwały?

Sekretarz  Sylwia  Pawlik powiedziała,  że  w  tej  uchwale  zmieniamy  tylko  §  1,  który  dotyczy

miesięcznej  opłaty.  Opłaty  za  wyżywienie  zostają  na  starych  zasadach.  Z  czego  wynika  ta

proponowana zmiana? W październiku weszła w życie ustawa o wspieraniu rodziców, aktywności

zawodowej oraz wychowaniu dziecka Aktywny rodzic. Ustawa ta przewiduje możliwość dopłaty

przez państwo do pobytu dziecka w żłobku kwoty 1500 zł, przy założeniu, że opłata w żłobku nie

będzie wyższa niż 2200 zł. Ta ustawa obejmuje wszystkich rodziców, którzy mają przez cały okres

chodzenia  dziecka  do  żłobka,  czyli  przez  okres  dwuletni.  W naszej  gminie  koszty  utrzymania

dziecka w żłobku to jest kwota około 1800 zł i obecnie opłata za żłobek to jest 520 zł. Każdy rodzic,

będzie korzystał z tego programu i ta kwota, którą płaci obecnie, będzie poza rodzicem opłacona

gminie przez ZUS. Więc państwo nam może oddać 500, ale może nam oddać 1500zł. Propozycja

jest  taka,  żebyśmy podnieśli  stawkę do tej  maksymalnej,  tak,  żeby rodzice nie  musieli  ponosić

kosztów, czyli żeby to było 1500 zł.  Rodzic musi złożyć wniosek do ZUS. Rodzice do tej pory

korzystali z innej formy dopłaty, to była forma Rodzinny Kapitał Opiekuńczy. Wcześniej rodzice

korzystali z tej dopłaty i mieli z tego, co pamiętam, 400 zł, więc te 120 zł ponosili sami. Natomiast

w przypadku tego nowego programu 1500 zł  zwraca państwo, przy złożeniu wniosku do ZUS.

Odbyła  się  komisja,  na której  była  pani  dyrektor  żłobka,  byli  przedstawiciele  referatu  oświaty,

którzy  przedstawiali  sytuację  i  żłobek  jest  przygotowany  do  informowania  rodziców,  ma

przygotowane broszury, co i jak zrobić. W gminie też jesteśmy otwarci, jest też infolinia ZUS. Rolą

dyrektora żłobka będzie skutecznie poinformować rodziców i to przedstawić.  Dla nas zmniejszy

nasz udział w partycypowaniu w kosztach żłobka i będziemy mogli, biorąc pod uwagę chociażby

fakt, że żłobek jest teraz remontowany, będziemy mogli go lepiej doposażyć, kupić nowe zabawki. 

Radny Waldemar Ganczarek zapytał, jeśli ten program się skończy, czy wrócimy do starych cen?

Sekretarz Sylwia Pawlik powiedziała, że ceny i opłaty za żłobek ustalacie państwo radni, jeżeli

program się skończy wystarczy, że Rada podejmie uchwałę o ustaleniu nowych opłat. To jest wasza

kompetencja. Burmistrz może zwolnić z opłaty w przypadkach, które są przewidziane w tej głównej
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uchwale, bo tutaj dokonujemy tylko zmiany, także to wszystko będzie zależeć od państwa. 

Burmistrz Przemysław Sikora potwierdził słowa pani sekretarz i powiedział, jeżeli program się

skończy, będzie kosztowny dla rodzica, to tak jak zobowiązaliście się, jako radni i ja jako burmistrz,

że podejmiemy uchwałę zmniejszającą do tego poziomu, który jest teraz.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej Agnieszka Proniewicz powiedziała,

że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany Uchwały Nr XXXVIII/299/2022 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 27 stycznia 2022 r. w

sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  pobyt  i  wydłużony  pobyt  dziecka  w  Żłobku  Miejskim

"Bajkowa Kraina" w Żarowie, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku

Miejskim "Bajkowa Kraina" w Żarowie oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia

od  ponoszonych  opłat,  została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 22

Przedmiotowa uchwała w sprawie przyjęcia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i

młodzieży  szkół  podstawowych  z  terenu  Gminy  Żarów”, stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 23

Uchwała nr VIII/44/2024

                  Ad. IV. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  tj.  do

sprawozdania z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

      Załącznik Nr 24

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego sprawozdania?

Radny Roman Konieczny zapytał  o roboty budowlane obejmujące wykonanie oświetlenia oraz

wymianę opraw oświetleniowych na oprawy typu LED na terenie gminy Żarów, na jakim to jest

etapie, czy w tej chwili jest to rozpoczęcie? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że prace już trwają, były już wykonywane w Kalnie,
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bo tam były zgłaszane problemy. Firma ma czas na realizację do przyszłego roku i systematycznie

realizuje to zadanie. 

Radna Iwona Nieradka zapytała odnośnie sprzedaży 4 działek produkcyjno-usługowych na ulicy

Kołodki, jaka to będzie działalność? 

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że działki są przeznaczone pod działalność usługową,

te  działki  kupiły  dwie  osoby,  1  osoba  kupiła  3  działki.  Zgodnie  z  planem  zagospodarowania

przestrzennego to są małe działki, działki bardziej rzemieślnicze, niż przemysłowe. 

Pytań  do  przedmiotowego  sprawozdania  nie  było  więc  Przewodniczący  obrad  przeszedł  do

kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. V.  Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  składanie  interpelacji.  Do  Przewodniczącego  Rady  trafiły

interpelacje od radnych: Zuzanny Szill i Waldemara Ganczarka. 

Radny  Roman  Konieczny powiedział,  że lampy  na  łączniku  między  ulicą  Myśliwską  a  ulicą

Wojska  Polskiego  nie  świecą,  jest  tam ciemno i  zapytał,  czy  to  jest  związane  z  wymianą,  czy

będziemy czekać,  aż będą we wszystkich miejscowościach wymienione lampy LED, czy jest  to

przeoczenie?  To jest  dla  nas  bardzo  ważne,  żeby  tam było  widno.  Radny  poprosił o  wymianę

oświetlenia przy ulicy Szkolnej nr 22. 

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, jeśli są awarie, to staramy się reagować na bieżąco. Na

pewno będą wymieniane oprawy na oprawy typu LED. Jesteśmy w trakcie wyłonienia wykonawcy,

jesteśmy po przetargu. W przyszłym tygodniu podpisujemy umowę, końcówka tego roku i  dwa

kwartały  przyszłego roku będzie realizacja  wymiany wszystkich  opraw na lampach,  na  oprawy

ledowe i wtedy oprawy między ulicą Myśliwską a Wojska Polskiego również zostaną wymienione.

Oczywiście zgłoszę do pracownika, że jest awaria. 

Radny Roman Konieczny podziękował za ścięcie usuniętego drzewa przy stawie w Mrowinach i

posprzątanie.  

Radna Zuzanna Szill w imieniu mieszkańców, mieszkających przy potoku Jabłoniec w Wierzbnej

zgłosiła problem, jaki mają z bobrami, ponieważ bobry oprócz tego, że wycinają drzewa, które rosną

w obrębie własności Wód Polskich, czyli w obrębie potoku, to też niestety wchodzą na posesje

prywatne i wycinają drzewa, które są nasadzone na plantacjach na sprzedaż. Są to sady finansowe i

są to straty, które grożą tym, że drzewa dosyć duże powodują zniszczenia materialne i też powodują

niebezpieczeństwo u  tych  mieszkańców,  jeśli  chodzi  o  zwierzęta  hodowlane  i  ich  samych.  Jest

bardzo  trudno,  jeżeli  chodzi  o  bobry,  ponieważ  są  pod  ochroną.  Kiedyś  zapytała,  jakie  są

możliwości, żeby przenieść te zwierzątka. Wspieram się pomocą naszego urzędu, może będzie ten
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problem rozwiązany, który od dawna jest zgłaszany. 

Burmistrz  Przemysław Sikora odpowiedział,  że  problem jest  znany,  jeżeli  chodzi  o  bobry  na

potoku  Jabłoniec.  Mam nadzieję,  że  po  tej  powodzi,  która  była  we wrześniu,  państwo polskie,

spowoduje, że w jakiś sposób będzie można przeciwdziałać tego typu zachowaniom tych zwierząt,

w sensie przesiedlania ich, albo w jakiś inny sposób radzenia sobie z tym problemem. Będziemy

oczywiście  wspierać  mieszkańców i  apelować do Wód Polskich,  czy  do  ustawodawcy,  żeby tą

ustawę  zmienić,  żeby  funkcjonowała  ona  w  ten  sposób,  aby  mienie  mieszkańców  było

zabezpieczone. 

Radny  Waldemar  Ganczarek podziękował  panu  Burmistrzowi  i  panu  Kamilowi  Nieradce  za

sprawny  odbiór  zadania  Ambona  w  Bukowie  w  Kościele,  to  było  zadanie,  na  które  niewiele

dokładaliśmy, jako gmina. 

Burmistrz  Przemysław Sikora  odpowiedział,  że  98% dopłacało państwo,  a  2% gmina.  Był  to

Program Rządowy Polski Ład na zabytki, w trzech parafiach udało nam się pozyskać środki. To był

kościół w Zastrużu, kościół w Imbramowicach, kościół w Bukowie, ambona pięknie odnowiona,

oby służyła jak najdłużej i oby jak najwięcej takich środków trafiało na zabytki w naszej gminie. 

Radny Wojciech Plizga podziękował w imieniu mieszkańców Kalna, Gołaszyc i Siedlimowic za

naprawienie drogi polnej  po powodzi,  która umożliwia przejazd mieszkańcom. Radny zapytał  o

drogę w Gołaszycach, kiedy będzie otwarta, czy wiadomo, co Powiat planuje? 

Burmistrz  Przemysław  Sikora  odpowiedział,  że  był  u  Starosty  w  poniedziałek  i  udało  się

zorganizować  dzisiaj  spotkanie  między  mieszkańcami  Gołaszyc  i  Śmiałowic  z  udziałem Wójta

Marcinowic,  moim  i  Służby  Drogowej  Powiatu  Świdnickiego.  Doszliśmy  do  porozumienia  i

Starostwo Powiatowe ustaliło, że część drogi, gdzie jest podmyta będzie zasypana kruszywem, żeby

fizycznie  na  nią  nie  można  było  wjeżdżać.  Druga  część  drogi  3,5  m  będzie  jako  ruch

dwukierunkowy, ale z ograniczeniem, że będzie zwężka i będą zrobione mijanki, aby można było się

wymijać  na  odcinku  300  metrowym.  Rolnicy  z  miejscowości  Śmiałowice  zobowiązali  się,  że

wysypią kruszywo przy nadzorze Powiatu. Powiat zobowiązał się, że wprowadzi stałą organizację

ruchu, czyli wprowadzi znaki, ograniczenia, informacje. Ograniczenie będzie też do 3,5 tony, czyli

dla  mieszkańców  ruch  zostanie  przywrócony  po  jednej  stronie  jezdni  na  odcinku,  gdzie  był

najbardziej podmyty, czyli na odcinku 300 metrów. Mam nadzieję, że zostaną dotrzymane obietnice,

bo takie deklaracje zostały złożone na tym spotkaniu. 

Radny Wojciech Plizga podziękował w imieniu mieszkańców za interwencję w tej sprawie.

Radny  Waldemar Ganczarek poinformował,  że  komisja  do  szacowania  szkód  powodziowych
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kończy swoją pracę.  Jeśli  ktoś jeszcze z rolników chciałby złożyć dokumenty,  to jest  to ostatni

moment. Do pani Marty Jarosz można kierować wszystkie dokumenty i zapytania.

Radna Zuzanna Szill zapytała odnośnie ostatniej powodzi, czy są jakieś odzewy ze strony Wód

Polskich, bo wie o spotkaniu z samorządowcami, że był poruszany ten ważny problem? 

Burmistrz Przemysław Sikora  odpowiedział, że wczoraj na zaproszenie Starosty Wałbrzyskiego

odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielami  Wód  Polskich,  z  Ministrem  i  Wiceministrem

infrastruktury. Wody Polskie zapewniały, że będą chciały pozyskać środki na odbudowę po powodzi

od państwa i będą chciały te środki przeznaczyć na udrożnienie i oddrzewienie wszystkich potoków.

Nie będą w stanie zrobić tego wszystkiego, to jest za duży teren do zrealizowania przez tą instytucję.

Były  wnioski  burmistrzów i  wójtów,  żeby oddelegować część zadań,  które  przysługują Wodom

Polskim,  na  gminy.  Jako  gminy  jesteśmy  w  stanie  na  bieżąco  utrzymywać  rowy,  ale  nie

inwestycyjne. Jesteśmy w stanie wykosić i utrzymywać je w takim stanie, żebyśmy byli bezpieczni

podczas  kolejnych  powodzi.  Mam  nadzieję,  że  Minister  dotrzyma  słowa  i  takie  zmiany  będą

prowadzone w instytucji Wody Polskie. 

Radna Zuzanna Szill zapytała, czy my jako urząd, jako gmina występowaliśmy o odbudowę tych

dróg i o pomoc finansową? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że mamy oszacowane straty na około 16 000 000 zł

w naszej infrastrukturze na terenie gminy Żarów. Wysłaliśmy to do Wojewody i teraz komisja od

Wojewody  przyjedzie  potwierdzić,  czy  te  straty,  które  nanieśliśmy  słusznie  zgłosiliśmy.  Jak

zatwierdzą, otrzymamy środki i będziemy usuwać skutki wrześniowej powodzi.

Radny Tomasz  Nycz podziękował  za  interwencję  w  sprawie  drzewa,  które  zagrażało  elewacji

budynku,  znajdującego  się  przy  ulicy  Kopernika  2.  Prace  pielęgnacyjne  zostały  zrealizowane,

dlatego dziękuję w imieniu mieszkańców. Jakiś czas temu Fundacja Inicjatywa B otworzyła nową

atrakcję miejską, jaką jest Budka nietelefoniczna. Chciałbym podziękować Panu Burmistrzowi za

obecność na tym wernisażu, za patronat honorowy, ale też chciałbym zapytać, czy jest szansa na

usunięcie samosiewów, które znajdują się za murem graniczącym, za skwerem Kulmiza, ponieważ

samosiew zasłania monitoring, który się tam znajduje. 

Burmistrz  Przemysław  Sikora powiedział,  że  już  po  spotkaniu  zgłosił  do  referatu,  aby  nasi

pracownicy zrobili korektę i tak jak mówiliśmy, przytwierdzili też budkę do kostki.  

Radny Tomasz Nycz zapytał, czy gmina Żarów dysponuje zapasowymi lustrami sferycznymi, które

można by było ustawić w miejscach niebezpiecznych, które znajdują się na terenie naszego miasta? 
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Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że nie mamy na stanie, jesteśmy w stanie je zamówić.

Oczywiście musimy mieć zgodę na postawienie tych luster w pasie drogowym od Starostwa. Jeśli

chodzi  o  zmianę  organizacji  ruchu,  to  znak drogowy i  miejsca muszą być zasadne,  jeżeli  będą

zasadne  nie  ma  większego  problemu,  żeby  takie  lustro  zamontować.  Oczywiście  komisja

bezpieczeństwa będzie opiniowała pewnie też takie miejsca.

Radny Marcin Perzyński podziękował za zrobienie dróg w gminie Żarów, w szczególności osiedla

i dopytał o znaki, kiedy możemy się spodziewać sygnalizacji znaków pionowych i spowalniaczy

ruchu, bo kierowcy mają tendencję do rozwijania nadmiernej prędkości. 

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  znaki  na  ulicę  Księżnej  Jadwigi  zostały

zakupione, na początku miesiąca listopada zostaną zamontowane zarówno znaki pionowe, powinno

zostać wykonane oznakowanie poziome i progi zwalniające również zgodnie z wolą mieszkańców,

w tych miejscach zostaną zamontowane. 

Radny  Marcin  Perzyński powiedział,  jako  mieszkaniec  tej  ulicy  boi  się,  że  zostanie  ona  w

niedługim czasie zniszczona, jeżeli nie postawimy tam zabezpieczeń, ze względu na to, że kierowcy

samochodów ciężarowych zrobią sobie tam zatoczkę. 

Burmistrz  Przemysław  Sikora powiedział,  że  obserwujemy  na  naszych  inwestycjach,  które

realizujemy, że zostają one rozjeżdżane przez kierowców. Montujemy tam ograniczenia w postaci

słupków. Jeżeli będzie ten ruch naprawdę duży, to fizycznie zablokujemy ten zjazd. 

Radna Jadwiga Owczarek zapytała odnośnie nowych stawek za wodę i ścieki w gminie Żarów.

Mieszkańcy proszą o przedstawienie szczegółowego i rzetelnego wyjaśnienia składowych kosztów. 

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że to pytanie może być skierowane do burmistrza, ale

powinno być skierowane do Zakładu Wodociągów, bo to Zakład Wodociągów przy ustaleniach z

Wodami Polskimi ustala stawki na podstawie wyliczeń i  to Wody Polskie zatwierdzają,  żeby te

stawki miały rozsądną cenę i były uzasadnione. Pismo od mieszkańców przekażę do Prezesa i będę

oczekiwał  na odpowiedź.  Ta odpowiedź zostanie  przekazana do radnych,  więc  jak tylko prezes

odpowie na to pytanie, to odpowiedź przygotuję i odeślę do mieszkańców. Daliśmy informację na

stronę o podwyżkach, bo jesteśmy w obowiązku informować mieszkańców o różnych sytuacjach,

które się wydarzają w gminie Żarów. 

Przewodniczący Rady przeszedł do spraw różnych:

1. Zostało skierowane pismo od mieszkańca, dotyczące nowych stawek za wodę do Pana Burmistrza
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i do wiadomości radnych. Pan Burmistrz, tak jak powiedział, zawnioskuje o to, co państwo prosicie

do Prezesa Spółki i jak taką odpowiedź otrzyma, to zostanie ona w formie pisemnej przekazana. 

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że kiedyś stawki wody ustalała Rada. Może tu jest ten

błąd  i  tu  by mogło być skierowane to  pytanie.  Od jakiegoś czasu stawki  ustalają  wodociągi  w

uzgodnieniach  z  Wodami  Polskimi  i  po  to  Wody  Polskie  uzgadniają,  aby  te  stawki  nie  były

przesadnie  wysokie,  albo  za  niskie,  aby  były  rozsądne  dla  mieszkańców,  bo  są  przez  Zakład

Wodociągów uzasadniane. Informację od Prezesa przekażemy mieszkańcom. 

Przewodniczący Rady powiedział, że też jesteśmy mieszkańcami gminy i te stawki również nas

dotyczą. Także one nie były dla nas miłą wiadomością, też spowodowały pewne zamieszanie wśród

nas natomiast, tak jak już powiedział Pan Burmistrz, nie mieliśmy wpływu na to, że o taki procent

stawka za wodę zostanie podniesiona. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że kwoty zostały podniesione, ale też musimy mieć

wiedzę, że przez 3 ostatnie lata Wody Polskie nie ustaliły zgody na stopniowe podnoszenie stawek,

więc  dlatego  ta  stawka  jest  taka  wysoka.  Nawiązując  do  wczorajszego  spotkania  z  Ministrem

infrastruktury,  jest  wprowadzony  projekt  ustawy  i  prawdopodobnie  ona  wejdzie  w  życie,  że  z

powrotem to Rada Miejska będzie ustalała stawki za wodę do wysokości 15 % , biorąc średnią cenę

z trzech ostatnich lat. Wtedy będziemy w stanie przewidywać, w jakiej wysokości woda w naszej

gminie będzie drożała lub taniała. 

2. Rada  Miejska  otrzymała  od  Niezależnego  Samorządnego  Związku  Zawodowego Solidarność

oddział  w  Świnicy,  raport  dotyczący  Zielonego  Ładu.  Raport  otrzymali  radni  za  pomocą

wiadomości elektronicznej. 

3.  Do Rady wpłynęła informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Żarów w roku

szkolnym 2023/2024. Raport jest do wglądu, można zobaczyć ilu mamy uczniów, jakie pieniądze są

przeznaczane na funkcjonowanie szkół, ile wynosi koszt jednego ucznia. 

4.  Od  Wojewody  Dolnośląskiego  wpłynęła  analiza  oświadczeń  majątkowych  Burmistrza  i

Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

5.  Od zarządu Rodzinnych Ogródków Działkowych w Żarowie wpłynęło pismo. Zwracają się z

prośbą o dofinansowanie realizacji wymiany pokrycia dachowego. Ogródki działkowe deklarują, że

nie są w stanie same, bez pomocy Burmistrza, Rady Miasta przeprowadzić tego remontu dachu,

który jest zaplanowany na 2025 rok. W piśmie jest informacja, że dach wymaga natychmiastowego
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remontu. Panie Burmistrzu czy, my jako miasto, jako rada możemy podjąć jakiekolwiek działania w

tym zakresie? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że nie chce nic deklarować, ale wie, że w innych

gminach są dotacje dla ogródków działkowych, ale tam jest kilka ogródków działkowych, mamy 1

oddział i tam są konkursy i mogą startować w tych konkursach. Rozważę i rozeznam sytuację, jak to

wygląda w innych gminach, jeżeli będzie możliwość jakiegoś wsparcia, to oczywiście wesprzemy. 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

VI.  Przyjęcie protokołu Nr VII/2024 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w dniu 26 września

2024r.

Przewodniczący obrad poinformował Radę, iż protokół był udostępniony do wglądu w Urzędzie

Miejskim w Żarowie oraz wyłożony podczas obrad sesji, w celu naniesienia ewentualnych uwag.

Uwag do przedmiotowego protokołu nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania,

w wyniku którego przy 15 głosach „za”, Protokół Nr VII/2024 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w

dniu  26  września  2024r.  został  przyjęty  przez  radnych Rady Miejskiej  w Żarowie.  Głosowanie

imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.            Załącznik nr 25

Przewodniczący Rady oddał głos mieszkańcom gminy.

Mieszkańcy poprosili i  zawnioskowali o  zainstalowanie  progów  spowalniających  na  nowych

ulicach Bukowej, Modrzewiowej i Wierzbowej. Składamy taki wniosek w obawie o bezpieczeństwo

naszych  dzieci.  Chcielibyśmy  też  poruszyć  sprawę  pozostałych  dwóch  ulic  Świerkowej  i

Jesionowej. Nie rozumiemy i chcielibyśmy w tym temacie wyjaśnienia, dlaczego zostało zmienione

z remontu ulicy Świerkowej na ulicę Wierzbową?

Burmistrz  Przemysław Sikora powiedział,  że  progi  zwalniające przy ulicy Księżnej  Jadwigi  i

osiedla domków w stronę Bożanowa, będą zamontowane do końca roku. Musimy zrobić organizację

ruchu na Modrzewiowej, na Wierzbowej i na Bukowej na pewno tam progi zostaną zamontowane.

Mieszkańcy i pani radna ten temat już zgłaszali. Jeżeli chodzi o drogi, to realizowane są zgodnie z

pozyskiwanymi  dofinansowaniami.  Dostaliśmy  środki  na  remont  dróg  na  osiedlu  domków

jednorodzinnych.  Teoretycznie  ulica  Świerkowa  powinna  być  wyremontowana  przed  ulicą

Modrzewiową,  jeżeli  chodzi  o  kolejność  sprzedaży  działek,  ale  z  racji  tego,  że  zadanie  nie

obejmowało pierwotnie ulicy Modrzewjowej w całości tylko kawałek do najniższego punktu, gdzie

woda  stała,  ulice  i  działka  była  ujęta  w  projekcie  pozwolenia  na  budowę  i  nazwa  ulicy  była
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wymieniona we wniosku o dofinansowanie. Po przetargu okazało się, że środki z dofinansowania

zostały i podejmowaliśmy decyzję, czy oddajemy środki, czy w ramach 15%, bo tak ustawa pozwala

zwiększyć  zakres  zadania,  które  dotyczy  tożsamych  robót,  realizujemy  to  zadanie,  bo  ulica

Modrzewiowa i ta działka już była wpisana w pozwoleniu. Kontynuujemy to zadanie, bo akurat te

środki, które pozostały z dofinansowania wystarczyły na to, aby tą ulicę Modrzewiową dokończyć,

zostały 2 ulice na tym osiedlu. Chciałbym, żeby te ulice zostały jak najszybciej zrealizowane, bo nie

chciałbym zostawić dwóch ulic na tym osiedlu szutrowych. To nie są już długie odcinki. Nawet w

sytuacji braku większego dofinansowania zastanawiamy się, czy nie zrealizować tego ze środków

własnych w ramach budowy i remontów dróg, które wynikają z ustawy o samorządzie gminnym. 

Mieszkańcy zapytali odnośnie lamp, które mają być zamontowane na tych ulicach, czy będzie to

jeszcze w tym roku?

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że na ulicy Świerkowej będą montowane. Firma jest w

trakcie realizacji na terenie gminy, bo to jest dużo miejscowości. Żarów i ulica Świerkowa jest ujęta

w montażu tych lamp, czyli wszystkie lampy, które miały być zamontowane oprócz tych dwóch,

które stoją, będą zamontowane jeszcze na przełomie tego i przyszłego roku. 

Mieszkańcy zapytali o lampy wzdłuż ścieżki rowerowej, bo tam  nie ma żadnej lampy?

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że tam, gdzie są zaznaczone miejsca farbą, te lampy

staną i na pewno będą realizowane w tym roku. 

Ad VII. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Żarowie oznajmił,  iż  wyczerpany został  porządek obrad,  po

czym zamknął  obrady  sesji  Rady  Miejskiej  w  dniu  31  października  2024  roku,  wypowiadając

formułę: „Zamykam VIII Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                                            …..........................................
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady:
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